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 Číslo materiálu: 10/1 

Komise: Komise pro bezpečnost Rady města Kutná Hora 

Datum:   17. 5. 2022, v 16:00 hodin 

Přítomni: 

 

Hosté: 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

Mgr. Vojtěch Smetáček, Milan Zelený, MUDr. Jan Havlovic, Kateřina Špalková, 

PhDr. Iva Pospíšilová  

Ing. Mgr. Václav Mareček, Ing. Josef Viktora, npor. Bc. Karel Nový-omluven 

Jiří Hlavinka, Josef Kraus, Josef Sova, Marie Pipková 

  

Denisa Kleinová 

Člen RM:  

Příští jednání: 20. září 2022 od 16:00 hodin 

 

1) Návrh usnesení pro RM:                                                                                                         

Rada města Kutná Hora 

 

bere na vědomí zápis z 1. zasedání komise pro bezpečnost ze dne 17. 5. 2022 

 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 

 
1. Zahájení, přivítání, prezence 

2. Jednání 

______________________________________________________________________________ 

 

1. Zahájení, přivítání, prezence 

  

Předseda komise přivítal přítomné na prvním zasedání komise v roce 2022. Jednání bylo zahájeno 

v 16:00 hodin.  

Ing. Mgr. Mareček představil novou zástupkyni Bc. Radku Vonšovskou, která nastoupila za Ing. 

Andreu Muchovou – v současné době čerpá mateřskou dovolenou. 

 

2. Jednání 

 

Členové komise pro bezpečnost neměli žádné připomínky k pracovnímu řádu a koncepci pracovní 

činnosti MěPolicie, která jim byla zaslána k připomínkování. 

 

 

p. Mareček 

Omluvil se za svolání bezpečnostní komise až v tomto termínu z důvodu mimořádných 

epidemiologických opatření způsobené nemocí Covid-19 a řešení současné uprchlické krize. 

 

Konstatoval, že přes zvýšené úsilí při náboru osob na pozici strážníka městské policie, se nepodařilo 

nikoho přijmout (zájemci nesplňovali vzdělání, ani bonus při náboru nepomohl). Praha nabízí náborový 

příspěvek 300 000,- Kč a ani tam není o tuto pracovní pozici zájem, je to celorepublikový problém. 

Velikou konkurencí je Armáda ČR, Policie ČR a HZS ČR, kde jsou nesrovnatelné podmínky pro 

zaměstnance, zejména podmínky spojené se sociálním zabezpečením.   

 

V dubnu letošního roku zřídilo Ministerstvo vnitra meziresortní pracovní skupinu pro obecní policie, 

která se bude zabývat otázkou postavení obecní policie v systému vnitřní bezpečnosti v rámci 

integrovaného záchranného systému (dále jen IZS) – MěP vlastně vykonává práci IZS společně 

s Policií ČR a HZS ČR, ale není základní složkou IZS a ani ostatní složkou IZS. Od roku 2023 by 
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obecní policie měla být zahrnuta do IZS. Dále by se měla zabývat řešením sociálního a ekonomického 

postavení strážníků (např. platové tarify, důchodové zabezpečení) ve smyslu programového prohlášení 

vlády z roku 2022, kde oddíl bezpečnost pojednává o vizi a budoucnosti obecní policie.   

 

Informoval o početních stavech strážníků:  

- tabulkově má MěP Kutná Hora 24 strážníků, z toho je 1 strážnice na mateřské dovolené 

(předpokládaný návrat je v září 2022), 2 strážníci fyzicky chybí, 

- ve výkonu je 18 strážníků – 2 směny po 5 strážnících (1 strážník má vážné zdravotní problémy, 

kde se předpokládá, že dle zdravotní vyhlášky se nebude moci vrátit do výkonu služby) a 2 

směny po 4 strážnících, 

- asistenti prevence kriminality – tabulkově je stanoveno 5 míst, v březnu 2022 jedna asistentka 

ukončila pracovní poměr a zatím se nepodařilo najít náhradu, jedna asistentka je dlouhodobě 

nemocná, v přímém výkonu jsou tedy 3 asistenti. 

 

V současné době je největší problém s personálním obsazením v Praze a středních Čechách. Pro 

Kutnou Horu je nabídka volných míst zveřejněna na Úřadu práce, Kutnohorské listy, www stránky 

Svoboda info – nepřihlásil se vůbec nikdo. 

 

Informace o nárůstu kriminality v souvislosti s krádežemi v obchodním centru Tesco a Kaufland, které 

páchají převážně stavební dělníci z Polska a Slovenska. 

 

Informoval o 24 hodinových službách 2 strážníků v KACPU od března 2022 a v současnosti je na místě 

dle provozní doby KACPU již jeden strážník. Probíhá spolupráce a výpomoc s Policií ČR. 

 

Sedlecká pouť – při hojné návštěvnosti této akce byly řešeny pouze přestupky v dopravě – zákazy 

parkování. 

 

Ve spolupráci s Policií ČR bude v říjnu 2022 organizován vzdělávací kurz taktické první pomoci pro 

bezpečnostní složky – instruktoři Středočeské zásahové jednotky Policie ČR. Kurzu se zúčastní 

strážníci MěP z důvodu zdokonalení sebeobrany při agresivitě pachatelů, ale i agresivitě mezi občany 

zejména bodnými zbraněmi – řešen případ bodnutí nožem do krku v ul. Palachova v Kutné Hoře a útok 

nožem v restauraci Barborka, kdy pachatelé byli pod vlivem návykových látek.  

Na základě doporučení instruktorů první pomoci Policie ČR byla MěP Kutná Hora dovybavena 

medivakem, který bude využíván k ošetření závažnějších zranění. 

 

Proběhlo setkání MěP s občany osadních výborů za přítomnosti starosty města a to v měsíci březnu 

2022 s osadním výborem Malín, v dubnu 2022 s osadním výborem Hlouška a Vnitřní město. Kutná 

Hora má 10 osadních výborů a výše uvedené osadní výbory oslovily MěP sami. Byla jim vysvětlena 

činnost MěP, kdy se projednávaná problematika objasnila, uvedla na správnou míru a ze strany 

osadních výborů došlo k pochopení situace.  

 

MěP se podařilo od začátku minulého roku odstranit 12 ks vraků aut nebo jsou respektive v řízení. 8 

osob bylo v pátrání a byly předány Policii ČR. Byly nasazeny i cyklohlídky MěP – působí 

v odlehlejších lokalitách lesoparků, kontrola těžby dřeva. 

  

V oblasti prevence se strážníci zúčastnili akce Viditelnost ve spolupráci s BESIPEM, účast na akci 

protidrogového vlaku v Čáslavi a probíhaly ukázky v MŠ Kaňk, MŠ Benešova, Klub diabetiků, ZŠ a 

Praktická škola Kutná Hora, ukázka v Hořanech. Připravuje se prezentace činnosti MěP Kutná Hora 

v měsíčníku Pražský strážník, který vyjde v měsíci červen, červenec 2022. 
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p. Smetáček 

Informoval o náboru k Policii ČR, jak probíhá v Praze. 

Podal informaci o návštěvě ministra vnitra ČR Víta Rakušana v Kutné Hoře a následné besedě s občany 

v divadle. 

 

 

p. Pospíšilová  

Poděkovala MěP za spolupráci v Krajském asistenčním centru pomoci Ukrajině (dále jen KACPU), 

kde se strážníci denně podílejí na službách. KACPU bylo zřízeno dle pokynu hejtmanky Středočeského 

kraje v Galerii Středočeského kraje od března 2022. Úřad práce zde má zřízeno pracoviště pouze pro 

informování osob o možném čerpání dávek pro uprchlíky – peníze se zde v hotovosti nevyplácejí.  

Informovala o způsobu vyplácení peněžních dávek pro ukrajinské migranty na Úřadu práce v Kutné 

Hoře.  

 

Vznesla dotaz ohledně nárůstu kriminality ve městě Kutná Hora v souvislosti s uprchlickou krizí z 

Ukrajiny – nebyl zaznamenán nárůst, pouze 1 případ podnapilého stavu. 

 

Dotaz, zda nedojde k zavření KACPU v Kutné Hoře, protože KACPU Mladá Boleslav bylo již zavřeno, 

KACPU Příbram zatím funguje – dle rozhodnutí paní hejtmanky Středočeského kraje se zatím o 

zavření neuvažuje. Úřad práce se potýká s nárůstem ukrajinských žadatelů z Prahy o výplatu dávek. 

 

Poděkování Městu Kutná Hora za novou instalaci varovného  a informačního systému pro obyvatelstvo 

na celém území města i s místními částmi. V červenci 2022 by mělo být předáno Městu Kutná Hora. 

 

 

p. Viktora 

Informace o romských ukrajinských uprchlících – na území města Kutná Hora žádné nemáme. 

V Čáslavi je ubytováno na ubytovně 19 romských uprchlíků. 

 

Město Kutná Hora v současné době ubytovává 52 ukrajinských uprchlíků v bytech, které jsou ve 

vlastnictví Města Kutná Hora. Sokolovna Malín je Městem Kutná Hora vytipována pro nouzové 

ubytování uprchlíků a je připravena přijmout až 75 osob.  

Vyslovil poděkování HZS – panu Pokornému za řešení uprchlické krize v Kutné Hoře. 

V současné době přichází na strážníky MěP minimum stížností od občanů a převažují pochvaly, za což 

je velmi chválí. 

 

Od března 2022 proběhla 3 zasedání krizového štábu města, v měsíci březnu se denně konaly 

koordinační schůzky v KACPU a nyní je 1x týdně porada u starosty s určeným týmem pro řešení 

ukrajinských migrantů. 

 

Oblastní charita Kutná Hora se přestěhovala z Trebišovské ulice do Cihlářské ulice v Sedlci – 

přestěhování nenarušuje soužití s místními trvale žijícími obyvateli, nebyla zaznamenána žádná trestní 

činnost ani nárůst přestupků. 

 

 

p. Špalková 

Podnět zda by nemohli dobrovolní hasiči pomáhat při posílení hlídek strážníků – nelze, nemají 

pravomoc. Dobrovolní hasiči zajišťují přepravu ukrajinských uprchlíků z KACPU do místa ubytování, 

pomáhají při dovozu potravin z potravinové banky, zajišťují dovoz obědů a večeří pro personál 

KACPU a jsou využíváni při dalších činnostech s provozem KACPU. 
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Informovala o posprejování výloh pod úrovní silnice v Benešově ulici pod nízkým panelákem u Penny 

Marketu a scházení se zde drogově závislých osob. Ve vietnamské večerce na rohu ulice dle 

neověřených informací probíhá prodej drog. Vznesla dotaz ohledně nárůstu řešených případů drogově 

závislých osob – toto je v kompetenci Policie ČR, protože se jedná o trestnou činnost.  

 

p. Havlovic 

Podal všeobecnou informaci o fungování Zdravotnické záchranné služby v době epidemiologické 

situace při záchraně pacientů s nemocí Covid-19.  

Informoval o neobsazené pozici ředitele nemocnice v Kutné Hoře, kdy ředitelství kolínské nemocnice 

v současné době plně řídí i nemocnici v Kutné Hoře.  

 

Zhodnotil situaci s parkováním osobních aut v Kutné Hoře a konstatoval, že je třeba změnit celý systém 

a vše uvést do souladu se zákonem. Nejdříve se musí vytvořit místa pro parkování a pak nařídit striktní 

dodržování platných parkovacích pravidel.   

 

Různé 

Komise rozhodla o dalším zasedání dne 20. září 2022 (dle plánu mělo být 28. června 2022). 

 

 

 

 

 

Poděkování za spolupráci všem členům komise.  

 

Jednání ukončeno v 17:45 hodin. 

 

 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

 

 

4) Reakce rady města: 
 

 

 

Zapsal: Bc. Radka Vonšovská  

Elektronicky ověřili: přítomní členové komise 
 


